
Referat fra generalforsamling i Fagligt Selskab for Sundhedsplejersker 

Generalforsamlingen blev afholdt mandag d. 8. maj 2023 kl. 16 i forbindelse med 

Landskonferencen 2023 på Munkebjerg Hotel, Vejle 

32 medlemmer deltog i generalforsamlingen 

 

1. Velkommen, præsentation af bestyrelsen 

Formand Susanne Rank Lücke bød velkommen og præsenterede den nuværende 

bestyrelse: Dorte Fischer, Lene Petersen, Tine Lohmann, Jeanne Vetterstein, Kirsten 

Birk Johannsen, Lise Madsen og Susanne Rank Lücke samt suppleanterne Anja 

Kreutzmann, og Gitte K. Jørgensen. 

 

• 2. Valg af dirigent 

Jens Yde Blom blev valgt. Han konstaterede, at generalforsamlingen var indkaldt i 

overensstemmelse med vedtægterne. 

 

• 3. Valg af stemmetællere og referent 

Stemmetællere: Susanne Sørensen og Lillian Thusgaard. 

Referent: Benedicte Engstrup. 

 

• 4. Valg af revisor 

Helle Jensen blev genvalgt 

 

• 5. Godkendelse af dagsordenen 

Godkendt 

 

• 6. Beretning fra bestyrelsen 

• Susanne Rank Lücke fremlagde bestyrelsens beretning for 2022, som in extenso kan 

læses på selskabets hjemmeside. Hun fremhævede fra beretningen, at der nu var 

indledt dialogmøder mellem DSR og de faglige selskaber, hvilket var et godt initiativ 

for samarbejdet. En forbedring af hjemmesiden er også på vej, en modernisering og 

hurtige meddelelser om aktuelle emner. I 2022 er Lise Madsen indtrådt som redaktør, 

og man havde opfordret medlemmerne til at give feedback til bladet på mail. Der var 

indkommet mange gode svar, og blandt andet har svarene givet anledning til, at bladet 

fortsat vil udkomme i en fysisk udgave, et ønske både fra yngre og ældre kolleger. 

Selskabet har i årets løb været i kontakt med mange journalister, og diskuteret mange 

emner, blandt andet manglen på sundhedsplejersker. Hun oplyste, at de fysiske 

forhold ved Landskonferencen 2022 havde været så utilfredsstillende, at samarbejdet 

med hotellet er ophørt uden omkostninger. Derfor afholdes næste års landskonference 

på Tivoli Hotel i København. Det nordiske samarbejde er nu kommet i gang igen med 

et møde i Helsinki. Et af de centrale emner var manglen på personale overalt i 

sundhedssektoren, som er et fælles nordisk problem. Danmark skal være vært for 

næste møde i efteråret 2023, i samarbejde med Fagligt Selskab for Børn og Unge. 

Arbejdet med den nye vejledning har fyldt meget i bestyrelsens arbejde, som også har 

omfattet arbejdsgrupper vedrørende sygdomme og spiseforstyrrelser. Vi venter lige nu 

på materiale vedrørende gulsot, som de praktiserende læger også har fået. Nogle 



medlemmer har undret sig over, at selskabet ikke har været hørt i forbindelse med 

udsendelser i TV om forskellige sager. Hertil er der at sige, at selskabet ikke altid 

bliver hørt i konkrete sager, men bestyrelsen modtager gerne henvendelser fra lokale 

sundhedsplejersker. Bestyrelsen havde haft et godt møde i folketinget med Mathilde 

Powers om tidlig indsats hos børn og unge. I forhold til nogle kommuners forsøg med 

opfølgende besøg efter første år afventer selskabet evidens og erfaringer fra de 

igangværende forsøg, før man går ind i sagen. 

 

• 7. Spørgsmål til beretningen 

Ingen. 

Beretningen blev godkendt uden bemærkninger. 

 

• 8. Fremlæggelse af godkendt og revideret regnskab 2022 

Dirigenten gjorde før fremlæggelsen opmærksom på, at regnskabet ikke er på forhånd 

er godkendt. Det er generalforsamlingens opgave at godkende eller forkaste 

regnskabet. Herefter fremlagde Lene Petersen det reviderede regnskab for 2022, som 

udviste et resultat på 91.279 kr. Formuen er nu 1.281.587 Kr. Medlemstallet er stabilt, 

og bestyrelsen er opmærksom på, at der ikke har kunnet uddeles legater i 2022  

som budgetteret. 

Lene Petersen omtalte kort resultatet fra bladudgivelsen i 2022. Der ses en stigning i 

antal trykte blade, hvilket er positivt.   

Regnskabet blev godkendt uden bemærkninger. 

 

• 9. Fremlæggelse af rammebudget 2024 

Lene Petersen fremlagde budgetforslag for 2024 som blev taget til efterretning af 

generalforsamlingen. Budgettet rummer en øgning af omkostninger til blad og 

hjemmeside, mens aktivitetet internationale konferencer i 2024 sættes ned, da der ikke 

er konferencer. 

 

• 10. Valg til bestyrelsen 

Som led i ændringen fra 2 års valgperiode til 3 års valgperiode er i år 4 

bestyrelsesmedlemmer på valg: Dorte Fischer, Lene Petersen, Tine Lohmann og Lise 

Madsen. Alle blev genvalgt med applaus. 

Som suppleanter genvalgtes Anja Kreutzmann og Gitte K. Jørgensen, og Ellen Eldrup 

indtrådte som nyvalgt suppleant. 

 

• 11. Indkomne forslag 

Bestyrelsen har foreslået en ændring af vedtægternes § 2, Stk. 1, således at den 

fremover får følgende ordlyd: 

 

§ 2 FORMÅL Stk. 1 

- At fremme og inspirere til medlemmernes fortsatte faglige udvikling, blandt andet ved 

afholdelse af konferencer, udgivelse af fagblad og nyhedsbrev og via hjemmeside. 

- At udpege repræsentanter fra bestyrelsen til faglige udvalg, arbejdsgrupper, 

følgegrupper m.v. i udvalg i ministerier og styrelser m.v. 



- At støtte op om sundhedsplejersker som faggruppe og synliggøre sundhedsplejerskers 

rolle i det danske sundhedssystem og i den offentlige debat. 

- At deltage i Specialrådet for Specialuddannelsen til sundhedsplejerske. 

- At repræsentere Fagligt Selskab for Sundhedsplejersker i det Nordiske Samarbejde 

NoSB og deltage i internationalt samarbejde. 

- At fremme det tværgående samarbejde mellem de faglige selskaber i DSR. 

 

Forslaget blev vedtaget af en enig generalforsamling. 

 

• 12. Eventuelt 

Da ingen ønskede ordet, afsluttede dirigenten generalforsamlingen med at takke de 

fremmødte for en god og saglig generalforsamling. 

 

 

 

Godkendt af 

 

 

 

Formand  

  

 

 

 

 


